
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Lucjana Cichosza

na 74. posiedzeniu Senatu
w dniu 14 kwietnia 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Zwracam siê do Pani Minister w zwi¹zku z licznymi wyst¹pieniami œrodowiska pielêgniarek i po³o¿-
nych, które mimo wielokrotnych wniosków i uzgodnieñ czynionych ze stron¹ rz¹dow¹ wci¹¿ pozostaje
najgorzej uposa¿on¹ grup¹ pracowników s³u¿by zdrowia, niewspó³miernie do roli, jak¹ odgrywa w ca-
³ym systemie i procesie opieki medycznej.

Niestety, trzeba zwróciæ uwagê na to, ¿e ustawa z dnia 22 paŸdziernika o zmianie ustawy o zak³adach
opieki zdrowotnej, choæ potocznie nazywana podwy¿kow¹, nie spe³ni³a w ca³oœci wi¹zanych z ni¹ na-
dziei i nie przynios³a znacz¹cej poprawy sytuacji materialnej pracowników SP ZOZ, w tym w szczególno-
œci pielêgniarek i po³o¿nych. W dalszym ci¹gu pielêgniarka czy po³o¿na, legitymuj¹c siê wy¿szym
wykszta³ceniem, otrzymuje wynagrodzenie zasadnicze na poziomie oko³o 1,8 tysi¹ca z³ brutto.

Wobec tego nie ma innego rozwi¹zania ni¿ powrót do zg³aszanego przez œrodowisko pielêgniarskie
postulatu wprowadzenia ustawowych gwarancji p³acy minimalnej na poziomie co najmniej trzyi-
pó³krotnoœci minimalnego miesiêcznego wynagrodzenia brutto.

Rozpoczêcie konsultacji z samorz¹dem zawodowym oraz pielêgniarskimi zwi¹zkami zawodowymi
w tym zakresie stanowi³oby wyjœcie naprzeciw istotnemu oczekiwaniu spo³ecznemu, tym bardziej ¿e od
d³u¿szego ju¿ czasu Pani ministerstwo i rz¹d wybieraj¹ opcjê dyktatu wobec wniosków œrodowiska,
z pominiêciem elementów dialogu i dochodzenia do konsensusu, czego œwiadectwem sta³y siê zapisy
ustawy o dzia³alnoœci leczniczej.
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